
Referat fra DGCD møde 13. og 14. marts 2018

13. marts ved ref. Ergül Abdulovski:

Deltagere: Dorthe Hjort Jakobsen, Cathrine Berggreen Schmidt, Maria Birk Sørensen, Mette Linnet Olesen, 
Stine Bjørn, Lene Seibæk, Tina Lang, Karen, Marianne Pørksen, Ergül Abdulovski (kun den 13.03.18), Yvonne
Zdrenka, Helle Hartman Sørensen 

Nyt fra centrene:

Skejby: Ny medlem Karen, som tager over for Tina. Karen er superbruger I EPJ og har erfaring med det 
gynækologiske speciale. Lene fortæller om den publicerede artikel, som alle I sygeplejegruppen har 
modtaget pr mail.

Ålborg: Det er ikke længere muligt at taste tidstro i databasen, da der er stort pres på sygeplejersken 
grundet flere opsigelser. Der ligger en længere mangelliste på patienter, som ikke er tastet i databasen.

Herlev: Der er fortsat udfordringer med at genfinde relevant data efter implementering af 
Sundhedsplatformen. Kvaliteten af den sygeplejefaglige dokumentation er forringet, hvilket også har 
indflydelse på data, som tastes ind I databasen.

Odense: Der gives udtryk for travlhed på afdelingen, som følge af øget patientindtag fra Roskilde. Der 
foreligger ligeledes en mangelliste med data på patienter, som ikke er tastet I databasen.

Rigshospitalet: Der er ligeledes udfordringer med at genfinde relevant sygeplejefaglig dokumentation i 
Sundhedsplatformen. Der er derved kommet øget fokus på undervisning/oplæring af kollegaer I 
anvendelsen af Sundhedsplatformen for at forbedre kvaliteten af dokumentationen. Det er hensigten at 
denne indsats smitter af på kvaliteten af data, som tastes i databasen. Der er ligeledes udarbejdet en 
papirudgave af databasens tasteflade, således at sygeplejerskerne dokumenterer på papir i de enkelte 
vagter og næste vagthold taster bagudrettet i databasen ud fra papirudgaven.

Roskilde: Der er samme udfordring som på Herlev og Rigshospitalet mht udfordringerne af 
Sundhedsplatformen og derved kvaliteten af data. Det er som de fleste andre steder svært at taste tidstro. 

2. Claus Høgdal. 

Der er mulighed for at øve sig i at taste I DGCD. Under cpr.nr. Skriver man tilfældige tal – det er blot vigtigt, 
at det 3. Og 4. Sidste tal er punktummer. F.eks. 1111432..4
Dette kan være godt til f.eks nyansatte kollegaer, så de kan få lov at øve sig på at taste på en fiktiv person.  
Der arbejdes med ændringer til tastefladen

14. marts ved ref. Helle Hartmann Sørensen:

Der arbejdes videre på tastefladen
Ikke ført detaljer til ref.

Helle og Cathrine vil mødes med Mette Roed Eriksen i maj og fremlægge sygeplejegruppens ønsker om 
ændringer. Helle kontakter Mette Roed.



Nyt fra styregruppen ved Lene Seibæk:
Det er i styregruppen besluttet, at sygeplejeindikatorerne præsenteres i årsrapporten trods de mange 
fejl/kritikpunkter. 
Mobiliseringsindikator ændres til at omfatte alle eksplorative laporatomier dag 2. 

Nyt styregruppemøde til maj.

Nyt siden sidst:
Vi har fået tilsagn fra Danish Comprehensive Cancer Center (DCCC) om fondsmidler 75000 kr. Endelige 
betingelser følger. 

Lene Seibæk, Dorthe Hjort Jakobsen og Claus Høgdall har fået udgivet artikel i International Journal og 
Gynecological Cancer omhandlende sygeplejedatabasen. Flot arbejde. Artiklen er tidligere rundsendt af 
Lene. Læs den og send den videre til Jeres oversygeplejersker.

Aftaler:
Mette Linnet Olesen og Dorthe Hjort Jakobsen vil rundsende artikler/information om Distress og 
registrering/måling heraf. (Sendt den 15.03.18) Måske det kan omsættes til variabler i databasen? Læses til 
næste møde.

Der skal laves ny klinisk retningslinje om udskrivelse efter accelereret forløb. Der nedsættes arbejdsgruppe 
bestående af Dorthe, Maria, Yvonne og Marianne. De påregner at have udkast klar til næste møde i 
september.

Næste møde bliver 20.09.18 kl. 10-16. Det vil blive almindelig møde med nyt fra styregruppen og 
gennemgang af udkast til ny retningslinje samt fokus på distress/registrering heraf.

2 dages møde 7+8 november 2018 med planlægning af møde med deltagelse af patientgruppe samt 
gennemgang af tasteflade for Ekspl. Lap. Mulighed for at Lis Taaning kan deltage den 08.11.18

Helle deltager ved DGCG årsmøde den 05.04.18

Helle og Cathrine vil mødes med Mette Roed Eriksen i maj og fremlægge sygeplejegruppens ønsker om 
ændringer. Helle kontakter Mette Roed.


